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В представленной статье авторами доказывается необходимость закрепления приказом руководителя федерального 

органа исполнительной власти формы протокола об административном правонарушении. Делается акцент на том, что 

протоколом об административном правонарушении в случае его неправильного составления нарушаются права граждан, 

связанные с эмоциональными страданиями, вызванными ущемлением такого нематериального блага, как достоинство 

личности, и репутационными потерями, а также право указанных лиц на судебную защиту. Обосновывается, что при 

наличии существенных недостатков протокола об административном правонарушении гражданин или юридическое 

лицо вправе обратиться в суд для признания протокола незаконным. 
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In the presented article, the authors prove the need to consolidate the form of the protocol on an administrative offense by the 

order of the head of the federal executive authority. The emphasis is placed on the fact that the protocol on an administrative offense, 

in case of its incorrect compilation, violates the rights of citizens associated with emotional suffering caused by the infringement 

of such intangible benefits as personal dignity and reputational losses, as well as the right of these persons to judicial protection. 

It is substantiated that in the presence of significant shortcomings of the protocol on an administrative offense, a citizen or a legal 

entity has the right to apply to the court for recognition of the protocol as illegal.
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